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HOROSKOP EXTRA
Baran 21.03-20.04
Będziesz zmobilizowany 
do działania. Jest szansa 
sukcesu, więc nie odkładaj 
realizacji tego, co dla ciebie 
ważne. Pamiętaj jednak, że 
twoje projekty powinny być 
oparte na realnych podsta-
wach. Zebrane niedawno 
doświadczenia teraz zapro-
centują, a starania przyniosą 
efekty.

Byk 21.04-21.05
Twoje samopoczucie okaże 
się teraz chwiejne. Nie martw 
się, to nie są oznaki depresji. 
Nie poddawaj się swątpieniu. 
Powinieneś poprawić to, co 
wymaga korekty ale będzie 
dobrze. Poczujesz, że masz 
siłę i energię, a jeśli jesteś ze 
środka znaku, możesz liczyć 
na ekstra bonus.

Bliźnięta 22.05-20.06
Szykuje się przypływ pozy-
tywnej energii i inwencji. 
Nawet jak pojawią się ja-
kieś drobne zawirowania, 
wyjdziesz z nich obronną 
ręką. Na świat spojrzysz 
życzliwszym okiem, on 
zaś odwzajemni ci się tym 
samym. Nie siedź w domu, 
wyjdź ludziom naprzeciw. 
To może być dobry tydzień 
pod względem finansowym.

Rak 21.06-22.07
Bez problemu będziesz ra-
dzić sobie ze stresem. Pojawi 
się nowa pozytywna jakość- 
swoboda, pozytywne nasta-
wienie, lekkość bytu. Jeśli 
musisz podjąć decyzję- zrób 
to, wierząc w dobre zakoń-
czenia. Jeśli w związku masz 
burzliwy czas, nie rezygnuj 
jeszcze z wywieszenia białej 
flagi. Po burzy pojawia się 
tęcza. Sercowe sprawy usta-
bilizują się. 

Lew 23.07-22.08
Wzmocni się w tobie potrze-
ba wewnętrznego spokoju. 
Nie powstrzymuj chęci pod-
niesienia sobie poprzeczki, 
zainwestowania w edukację, 
skończenia jakiegoś ciekawe-
go kursu. To dobry kierunek. 
Warto teraz szukać pracy, 
przystąpić do egazminu, 
załatwić sprawę delikatnej 
natury. W finansach zielone 
światło, o ile nie wydasz 
wszystkiego, co zarobisz.

Panna 23.08-22.09
Zapragniesz doświadczać 
życia na poziomie emocji. 
W twoim życiu pojawi się 
więcej szczęścia, piękna, 
miłości i lekkości bytu. 
Kosmos wspiera kontakty 
z ludźmi, a także rozwój oso-
bisty. Możliwe, że zawrzesz 
znajomość, która przerodzi 
się w przyjaźń, a może nawet 
w miłość?

Waga 23.09-23.10
To nie jest dla ciebie naj-
łatwiejszy czas. Tworzy 
się wiele napięć i sytuacji 
sprawdzających twoją wy-
trzymałość. Jeśli utrzymasz 
równowagę, ludzie zauważą, 
że sprawdzasz się w warun-
kach podwyższonego stresu. 
Nagrodą okaże się umocnie-
nie twojej pozycji.  

Skorpion 24.10-21.11
Warto pomyśleć o uczuciach, 
poszukać odrobiny spokoju 
i harmonii wewnątrz siebie 
i we własnym domu. Warto 
teraz zająć się dopracowa-
niem szczegółów i własnym 
zdrowiem. Daj sobie trochę 
luzu. Dobra kondycja to wa-
runek skutecznego działania. 
Zrób badania, sprawdź, czy 
nie potrzeba ci większej 
dawki witamin i mikroele-

mentów.
Strzelec 22.11-21.12
Będzie więcej okazji do 
cieszenia się wiosną i do 
odczuwania radości. Chcąc 
wziąć od życia więcej, 
wrzucisz teraz szybszy 
bieg. Zwróć uwagę na sferę 
zawodową. W uczuciach 
przyjemne ocieplenie, ale 
na prawdziwy wybuch uczuć 
jeszcze musisz zaczekać. Nie 
bój się większej swobody 
w ubieraniu. Nie przejmuj 
się opiniami, rób to, czego 
naprawdę pragniesz. 

Koziorożec 22.12-19.01
Będziesz bardziej zadowo-
lony z siebie i spojrzysz na 
wiele spraw z odpowiedniej 
perspektywy. To będzie 
przyjemnie i aktywnie spę-
dzony tydzień. Odkryj teraz 
co w twoim życiu daje ci 
energię, a co ją ogranicza. 
Kiedy będziesz musiał wy-
bierać, zwróć się w kierunku, 
który daje ci siłę i pozwala 
się rozwijać. 

Wodnik 20.01-18.02
Będziesz się dzielić swoją 
wiedzą, doświadczeniami, 
zostaniesz doceniony, po-
czujesz się potrzebny. Życie 
może także stworzyć ci moż-
liwość dalszego poszerzania 
horyzontów. Zrealizujesz się 
w dziedzinie zawodowej. 

Ryby 19.02- 20.03
Twoja uwaga będzie skie-
rowana na przyjemności 
posiadania. Jednak bądź 
ostrożny i nie szastaj pię-
niędzmi, mimo że święta to 
świetny pretekst. Sercowe 
sprawy nabiorą wyrazistości. 
Będziesz gotów przyznać 
się sam przed sobą, że ten 
ktoś wiele dla ciebie znaczy. 
Zaufaj sobie i swojej intuicji. 
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bożek z
kołcza-

nem

rebelia

robot o
ludzkiej
postaci

z juda-
szem
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krzyżówka

Jest zgoda radnych na porozumienie 
w sprawie budowy ścieżki rowerowe 
na trasie Głogów – Grodziec Mały 
– Zabiele - Ceber- Chociemyśl – 
Kotla – Krążkówko – Kulów. 

Powstanie ona na nieczynnych już torach 
kolejowych.
Radni Rady Gminy Kotla wyrazili zgodę na 
zawarcie porozumienia międzygminnego 
Gminy Kotla z Gminą Miejską Głogów i Gminą
Głogów. Podstawowym warunkiem realiza-
cji inwestycji będzie pozyskanie pieniędzy 
zewnętrznych.
-  Mamy nadzieję, że uda się to dzięki wspólnej 

inicjatywie. Ścieżką dojechać będzie można 
na teren leśny w obrębie Kulowa – Głogówka 
– Leśnej Doliny, gdzie istnieją już ścieżki 
dydaktyczne – mówi  Łukasz Horbatowski, 
wójt Kotli

 Zdjęcia: UG Kotla 

Rowerem po nasypach kolejowych

Zaginął pod ziemią - 
odnaleziono go martwego. str. 3

Wybieramy 
inwestycje

str. 4

Badają przyczyny
śmierci górnika

Każdy może dwa razy zagłosować w budżecie 
obywatelskim

Nowość!

Zabiegi laserowej 
korekcji wzroku laserem 
femtosekundowym!  

zobacz na str. 5 
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Starostwo Powiatowe 
w Głogowie, Gmina 
Miejska Głogów 
i Gmina Jerzmanowa 
wspierają głogowską 
policję. Będzie więcej 
patroli policyjnych, co 
wpłynie na poprawę 
bezpieczeństwa.

Dzięki wsparciu samorządów 
w roku 2017 policjanci wyko-
nają 248 dodatkowych służb 
patrolowych na terenie powiatu 
głogowskiego. Umożliwiają 
to porozumienia jakie zostały 
zawarte przez Komendanta Po-
wiatowego Policji w Głogowie 

ze Starostą Powiatowym oraz 
Prezydentem Miasta Głogowa 
i Wójtem Gminy Jerzmanowa. Na 
podstawie tych trzech porozumień 
45 tys. zł wpłynie na dodatkowe 
ponadnormatywne służby pa-
trolowe policjantów. W ramach 
tzw. „służb ponadnormatywnych” 
policjanci w czasie wolnym od 

służby, pełnić będą służbę w pa-
trolach prewencyjnych.
-Dzięki porozumieniu jakie 
zostało zawarte w marcu 2017 
roku przez Komendanta Po-
wiatowego Policji w Głogowie 
podinsp. Mariusza Bużdygana 
z Prezydentem Głogowa, Gmina 
Miejska Głogów przekazała na 

ten cel 30 000 złotych.- mówi 
podinsp. Bogdan Kaleta, oficer 
prasowy KPP w Głogowie.
Porozumienie ze Starostą Powiato-
wym daje gwarancję na uruchomie-
nie kolejnych dodatkowych patroli 
w liczbie 55 służb. Na ten cel powiat 
przekaże 10 000 złotych. Natomiast 
Wójt Gminy Jerzmanowa przekazał 
5 000 złotych.
-Uważam, że cel jest słuszny. 
Pieniądze zostaną we właściwy 
sposób wykorzystane – mówi  
Karol, 49 letni głogowianin. – Im 
więcej patroli, tym bezpieczniej. 
Pochwalam inicjatywę naszych 
samorządowców.

 �Zdjęcie: KPP w Głogowie

Kobieta nie doznała poważnych 
obrażeń, aby jednak nie mieć 
wątpliwości ratownicy zdecydowali, że 
musi przejść badania w szpitalu.
Z ustaleń policji wynika, że 

20-letnia kierująca, jadąc BMW 
ulicą Wojska Polskiego, w kierunku 
Placu Tysiąclecia, na wysokości 
jednostki wojskowej na łuku drogi 
straciła panowanie nad pojazdem. 

Samochód wpadł w poślizg zjechał 
na przeciwległy pas ruchu i uderzył 
w lampę. 
Kierująca jechała sama, była trzeźwa 
była trzeźwa.

Ksawery
narozrabiał

Więcej patroli

BMW zatrzymało się na lampie

Są pieniądze na dodatkowe patrole policji. Będzie 248 dodatkowych służb



www.glogowextra.pl  •  11 października 2017 r.     3wydarzenia

r e k l a m a

Do czasu sekcji zwłoka nie 
ma jasnej informacji co do 
przyczyn śmierci górnika, 
którego poszukiwano od 
soboty. Odnaleziono go 
w miejscu wyłączonym 
z ruchu kopalni – nie 
żył. Z informacji 
Departamentu 
Komunikacji 
Korporacyjnej w KGHM, 
górnik to mieszkaniec 
Polkowic. miał 24 lata, był 
żonaty, osierocił dziecko. 

Prezes KGHM Polska Miedź, 
Radosław Domagalski-Łabędzki 
ogłosił trzydniową żałobę.
Ciało 24 – latka znaleziono 
w miejscu wyłączonym z ruchu. 
Przypomnijmy, akcja poszuki-
wawcza rozpoczęła się w sobotę 
popołudniu. Mężczyzna po 
pierwszej zmianie nie wyjechał 
na powierzchnię. Pracował na 
Oddziale G 25, szyb R 9. na 

miejsce natychmiast skierowano 
ratowników. Pod ziemią poszu-
kiwania prowadziło w sumie 18 
zastępów. Z naszych informacji 
wynika, że poza ratownikami 
poszukiwania prowadzili również 
inni górnicy. Jedna ze zmian 

miała wyjechać z dwie godziny 
później z uwagi na akcję. 
Ostatecznie ciało górnika odnale-
ziono w wyrobisku wyłączonym 
z ruchu, za betonową tamą wenty-
lacyjną. Przyczyny śmierci wykaże 
sekcja zwłok. 

(8 października) około godziny 8:30 
na drodze krajowej nr 12 pomiędzy 
Nielubią a Głogowem doszło do wypadku 
drogowego. Ze wstępnych ustaleń 
wynika, że kierujący toyotą jadąc od 
Nielubi w stronę Głogowa nie dostosował 

prędkości do panujących na drodze 
warunków. Stracił panowanie nad 
pojazdem, zjechał do rowu i kilka razy 
dachował. Na miejsce przyjechali strażacy 
oraz pogotowie. Do szpitala zabrane 
zostały 3 osoby podróżujące toyotą.

Zaginął pod ziemią - odnaleziono go martwego

Badają przyczyny
śmierci górnika

Za szybko!
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Ponad sześćdziesięciu elewów 
złożyło przysięgę w obecności 
przełożonych i rodziny. 4. Batalion 
Inżynieryjny obchodził swoje święto.

Przed Pomnikiem Saperów odbyła się dzisiaj 
podwójna uroczystość. Po apelu z okazji święta 
głogowskiej jednostki, 4 Batalionu Inżynie-
ryjnego 61 elewów służby przygotowawczej 
złożyło przysięgę. W uroczystości udział wzięli 
rodzice elewów, zaproszeni goście i głogowianie, 
którzy z wielkim zainteresowaniem uczestni-
czyli w apelu. Fani militariów obejrzeli sprzęt 
inżynieryjny użytkowany na co dzień przez 
żołnierzy batalionu. 

Lekarz POZ ma 
przyjmować pacjentów 
do godz. 18. Nocna 
i świąteczna opieka 
zdrowotna tylko 
w nagłych przypadkach. 
Z pomocy lekarza 
i pielęgniarki korzystać 
mogą pacjenci z Powiatu 
Głogowskiego, Gmin 
Grębocice, Radwanice, 
Przemków i Gaworzyce. 

Od października głogowski szpital 
prowadził będzie nocną i świą-
teczną opiekę zdrowotną. Lekarze 
przyjmować będą od godz. 18 
do 8, dnia następnego, natomiast 
w dni ustawowo wolne od pracy 
przez całą dobę. Z pomocy lekarza 

i pielęgniarki skorzystać będzie 
można tylko w kilku przypadkach: 
nagłego zachorowania; nagłego 
pogorszenia stanu zdrowia, gdy 
nie ma objawów sugerujących 
bezpośrednie zagrożenie życia 
lub istotny uszczerbek zdrowia, 
a zastosowane środki domowe lub 
leki dostępne bez recepty nie przy-
niosły spodziewanej poprawy; gdy 
zachodzi obawa, że oczekiwanie 
na otwarcie przychodni może 
znacząco niekorzystnie wpłynąć 
na stan zdrowia. 
–Zgodnie z ideologią opieki 
zdrowotnej wg światowych 
standardów, 80-90% potrzeb 
zdrowotnych pacjenci powinni 
załatwiać w POZ – mówi Edward 
Schmidt, prezes głogowskiego 

szpitala. – Lekarze POZ powinni 
przyjmować godz. 8 do 18. Mają 
za to przyznane odpowiednie 
wynagrodzenie. Nocna i świą-
teczna opieka zdrowotna może 
uzupełniać pracę POZ w zakresie 
najlżejszych chorób, ale tylko 
wtedy gdy są do tego wskazania 
– mówi Edward Szchmidt.- To 
nie może być totalne zastąpienie 

systemu.
Nocna i świąteczna pomoc 
wieczorowa świadczona jest 
w Przychodni Specjalistycznej 
przy ul. Kościuszki w Głogowie. 
Z pomocy lekarza i pielęgniarki 
korzystać mogą pacjenci z Po-
wiatu Głogowskiego, Gmin 
Grębocice, Radwanice, Przemków 
i Gaworzyce.

Do 21 października 
potrwa głosowanie na 
zadania realizowane 
w ramach Budżetu 
Obywatelskiego. 
Do zainwestowania 
2,5 mln zł. 

Rozpoczęło się głosowanie na 
wybrane przez komisję wery-
fikacyjną projekty. Spośród 49 
zgłoszonych przez obywateli 
wybrano 29. Pozostałe nie speł-
niały wymogów formalnych, były 
najczęściej niedoszacowane. 
-Każdy mieszkaniec, bez względu 
na wiek może dwa razy zagło-
sować. Jeden głos może oddać 
na projekt osiedlowy a drugi 

na propozycję z projektu ogól-
nomiejskiego – mówi Rafael 
Rokaszewicz, Prezydent Miasta 
Głogowa.
Komisja będzie bardzo skru-
pulatnie sprawdzać oddane 
głosy, dlatego też, aby uniknąć 
nieporozumień każdy powinien 
przestrzegać zasad dotyczących 
głosowania. Jeżeli podczas wery-
fikacji okaże się, iż mieszkaniec 
nieprawidłowo zagłosował, np. 
więcej niż 2 razy, wówczas jego 
głos zostanie unieważniony. 
Głosowanie nad projektami w ra-
mach Budżetu Obywatelskiego 
potrwa do 21 października. Na 
zrealizowanie wybranych zadań 
zarezerwowano 2,5 mln zł. 

W Gminie Kotla powstały 
Młodzieżowe Drużyny 
Pożarnicze. Nastoletni 
strażacy przeszli już 
szkolenie i złożyli 
przysięgę. Starsi koledzy 
wprowadzili w arkana 
sztuki pożarniczej. 

W Chociemyśli i Grochowicach 
powstały Młodzieżowe Drużyny 
Pożarnicze. Młodzi strażacy 
przeszli już szkolenia. Instrukto-
rami szkolącymi byli: druh Piotr 
Kwiatkowski z OSP Grochowice 
i jednocześnie pracownik PSP 
w Głogowie oraz druh Dariusz 
Karbowiński z OSP w Kotli. Ko-
ordynatorem projektu była Barbara 
Kobiela. 
-Do realizacji projektu zaanga-
żowani zostali strażacy z OSP 
Grochowice, OSP Kotla, OSP Cho-
ciemyśl, a naszymi partnerami była 
Gmina Kotla oraz Stowarzyszenie 
Grochowice Zdrój– mówi Barbara 
Kobiela, koordynatorka projektu.
Finałem szkolenia była oficjalna 
uroczystość ślubowania i paso-
wania 32 młodych adeptów pożar-
nictwa. Druhowie MDP otrzymali 
legitymacje członkowskie oraz 
certyfikaty potwierdzające zdobytą 
wiedzę, umiejętności i sprawno-

ści z ratownictwa pożarniczego. 
Wszyscy otrzymali też upominki 
od realizatora projektu oraz jedna-
kowe koszulki, w którym wystąpili 
podczas wydarzenia.
-Bardzo się cieszę, że ta piękna 
tradycja ochotniczych straży 
pożarnych znalazła uznanie i za-
interesowała młodzież. Nasi miesz-
kańcy mogą się czuć bezpieczni, 
tym bardziej, że kształcimy już 
nowe pokolenie strażaków - mówi 
Łukasz Horbatowski, Wójt Gminy 
Kotla.   
Po pasowaniu na strażaka i ślubo-
waniu odbył się pokaz udzielania 
pierwszej pomocy w nagłych 
wypadkach, strażacy z OSP Kotla 
prezentowali strażacki samochód 
gaśniczy i zaprezentowali pokaz 
ratownictwa drogowego. Projekt 
„Będę strażakiem” będzie reali-
zowany do końca grudnia 2017 r. 
Przed członkami MDP jest jeszcze 
wizyta studyjna w Państwowej 
Straży Pożarnej w Głogowie. Szko-
lenie przeprowadzono w ramach 
projektu pn. „Będę strażakiem” 
realizowanego przez OSP Grocho-
wice ze środków pochodzących 
z Programu Fundusz Inicjatyw 
Obywatelskich z Ministerstwa Ro-
dziny, Pracy i Polityki Społecznej.

 � (red)
r e k l a m a

r e k l a m a

Każdy może dwa razy zagłosować w budżecie obywatelskim

Wybieramy inwestycje

Pomoc wieczorowa w przychodni przy ul. Kościuszki

POZ czynne do godziny osiemnastej

Przysięga i święto głogowskiego Batalionu

Uroczystości przed Pomnikiem Saperów

W Kotli coraz więcej strażaków

Ślubowanie 
młodych
ochotników
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MCZ S.A. wspiera Zagłębie Lubin S. A.

MCZ w grupie Zagłębie Biznes Klub
Miedziowe Centrum Zdrowia S.A. jest jedną ze spółek, które przynależą do Zagłębie Biznes 
Klub. Inauguracja działalności tej grupy miała miejsce 27 września w siedzibie miedziowego 
klubu. Spotkało się 120 przedstawicieli różnorodnych firm i przedsiębiorstw, które wspólną 
działalnością promują sport, zdrowie i własny biznes.

Klub Zagłębie Lubin S.A. 
skupia wokół siebie coraz 
więcej firm, które wspie-

rają klub finansowo. Cała pula 
środków, które wpłyną w ramach 
Zagłębie Biznes Klub posłuży 
rozwojowi Akademii Piłkarskiej. 
Grupa firm współpracujących 
z klubem Zagłębie Lubin S.A. ro-
śnie. Przedsiębiorstwa stawiając na 
prestiż chcą sponsorować miedzio-
wy klub, a tym samym reklamować 
swoją markę obok ekstraklasowych 
osiągnięć lubińskich piłkarzy.
W inauguracyjnym spotkaniu 
Zagłębie Biznes Klubu wzięło 
udział blisko 120 osób, reprezen-
tujących różnorodne firmy z całej 
Polski. Zainteresowani współpracą 
przyjechali m.in. z Bydgoszczy, 
Zielonej Góry, Kłodzka, Czę-
stochowy, Grudziądza czy Piły. 
Wśród firm wspierających lubiński 
klub piłkarski od lat są lokalne 

przedsiębiorstwa głównie z grupy 
kapitałowej Polskiej Miedzi. Nie 
brak tam również Miedziowego 
Centrum Zdrowia S.A.
– Jesteśmy sponsorem Zagłębia 
Lubin od lat. nasza współpraca 

polega m. in. na tym, że zajmujemy 
się badaniami, zarówno dzieci, 
jak i dorosłych. Uczestniczymy 
we wszystkich imprezach orga-
nizowanych przez Zagłębie Lubin 
ze szczególnym uwzględnieniem 
tych, dla dzieci i młodzieży. 
Świadczymy też usługi medyczne 
w obrębie naszych obiektów, które 
są nie tylko w Lubinie i nie tylko 
dla Zagłębia Lubin. Zagłębie Lubin 
jest spółką kapitałowo powiązaną 
z MCZ, bo mamy jednego właści-
ciela, czyli KGHM Polska Miedź. 
W związku z tym Zagłębie jest dla 
nas wiodącym partnerem w tym 
zakresie. Dzięki tej współpracy 
logo MCZ pojawia się przy okazji 
każdego meczu. Jest to na pewno 

nasza wizytówka na świat. Dzięki 
temu jesteśmy widziani w telewizji 
podczas meczu, w prasie i innych 
mediach. Rzecz jasna zależy nam 
nie tylko na promocji, ale też na 
profilaktyce zdrowotnej. Często 
o tym mówimy i to nie tylko przy 
okazji takich spotkań. Chcemy 
iść w takim kierunku, jak jest to 
szeroko praktykowane w krajach 
Europy Zachodniej. Tego typu 
profilaktyka w odniesieniu do 
dzieci i młodzieży daje, szansę na 
zdrowy rozwój, a jednocześnie 
pozwala bardzo często zdiagnozo-
wać chorobę w początkowej fazie. 
Dziś przy dość wysokim poziomie 
farmacji w Polsce jesteśmy w stanie 
środkami farmakologicznymi daną 

chorobę wyleczyć – mówił Walde-
mar Sułek, wiceprezes zarządu ds 
finansowych MCZ S.A.
Zagłębie Lubin S.A. w ramach 
Biznes Klubu pozyskuje spon-
sorów i partnerów finansowych, 
dzięki czemu zdobywa środki 
przeznaczone na rozwój Akademii 
Piłkarskiej. – W założeniu Zagłębie 
Biznes Klub to klub dla lokalnej 
społeczności biznesowej, która 
wykorzystując potencjał Zagłębia 
będzie miała możliwość kontaktu 
ze sobą, ale też z firmami o zasięgu 

ogólnopolskim i dolnośląskim. 
Chodzi o to, by wokół Zagłębia 
skupić firmy, które będą chciały 
się nawzajem poznać, a w przy-
szłości nawiązać współpracę 
biznesową. Z której Zagłębie 
też będzie miało możliwość 
czerpania dodatkowego przy-
chodu finansowego. Przychód 
ten w całości będzie przeznaczony 
na podniesieniu jakości szkolenia 
w Akademii Piłkarskiej – mówił 
Robert Sadowski, prezes Zagłębie 
Lubin S.A.

r e k l a m a

lekarzy specjalistów lub lekarzy wyrażających gotowość
rozpoczęcia specjalizacji w dziedzinach:

• onkologii klinicznej;
• chorób wewnętrznych;
• diabetologii;
• lekarzy specjalistów w dziedzinach:
• medycyny pracy;
• medycyny rodzinnej;
• endokrynologii;
• ortopedii i traumatologii narządu ruchu;
• urologii;
• neurologii.

Jest
praca

dla
lekarzy

Miedziowe Centrum Zdrowia 
rozszerza działalność 

i poszukuje lekarzy. Ma to 
związek z wprowadzoną 

od 1 października siecią szpitali.

W związku z poszerzeniem działalności przez 
“MIEDZIOWE CENTRUM ZDROWIA” S.A. w Lubinie – rozpoczęciem 
funkcjonowania w sieci szpitali – zapraszamy do współpracy:

Zapewniamy atrakcyjne wynagrodzenia i dogodny czas pracy.
Zainteresowane osoby prosimy o kontakt z Wiceprezesem 
Zarządu – Dyrektorem ds. Medycznych.
tel. 76/84 60 110, mail: praca@mcz.pl
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19 października - GŁOGÓW
20 października - JELENIA GÓRA i  BOLESŁAWIEC
21 października - WAŁBRZYCH i SWIEBODZICE
22 października - WROCŁAW

Na dwudniowe święto 
koni i miłośników 
jeździectwa do Jakubowa 
zjechało mnóstwo 
fanów tych wspaniałych 
zwierząt. Organizatorzy 
przygotowali wiele atrakcji. 
Punktem kulminacyjnym 
była emocjonująca 
pogoń za lisem. 

Na łące w Jakubowie na zakoń-
czenie sezonu zorganizowano 

plenerową imprezę jeździecką. 
Rozegrano między innymi towa-
rzyskie zawody w skokach przez 
przeszkody, powożeniu zaprzę-
giem, western i rodeo. Najbardziej 
widowiskową częścią Hubertusa 
była pogoń za lisem.
Impreza jeździecka zorganizowana 
została na łące za wioską. Przybyło 
na nią mnóstwo widzów , miejsco-
wych i zamiejscowych. Każdy 
z zachwytem oglądał wspaniale 
konie. Najwięcej emocji było jed-

nak podczas zawodów. Atrakcją 
nie tylko dla dzieci była wioska 
Indiańska. Swoje wigwamy za par-
kurem rozstawili Indianie z grupy 
Catabwa. Zaprezentowali zwyczaje 
Dzikiego Zachodu. Wieczorem 
po zawodach wszyscy chętnie 
wysłuchali koncertu zespołu 
MS Band a po nim poszli w tany. 
Zabawa zakończyła się po półno-
cy. Organizatorzy tegorocznego 
Hubertusa nie zawiedli. Dopisała 
także pogoda. 

Uczniowie szkoły 
podstawowej w Kotli 
przygotowują się 
do międzyszkolnej 
olimpiady. Sportowej. 
Wezmą w niej 
udział także polskie 
gwiazdy sportu. 

5 października piętnastu 
młodych sportowców - lekko-
atletów z Gminy Kotla i polscy 
mistrzowie w konkurencjach 
lekkoatletycznych wezmą udział 
w międzyszkolnej olimpiadzie 
sportowej w Górze.
-Wszystko to będzie możliwe 
dzięki realizacji projektu „Leśna 
Akademia Sportu Dzieci i Mło-
dzieży LAS „. W międzyszkolnej 
olimpiadzie Kota będzie kon-
kurować z Gaworzycami, Nie-
lubią, Lubowem, Niechlowem, 
Wińskiem, Starym Wołowem 

i Powidzkiem – mówi Anna 
Marcinkowska z Urzędu Gminy 
w Kotli. 
W międzyszkolnej olimpiadzie 
sportowej wezmą udział ucznio-
wie klas 4-7. Aby osiągnąć jak 
najlepsze wyniki uczniowie 
podstawówki biorą udział w do-
datkowych zajęciach lekkoatle-
tycznych, Treningi odbywają się 
w szkole i na świeżym powietrzu. 
Obejmą szereg gier i zabaw lekko-
atletycznych, takich jak: tor prze-
szkód, drabinka koordynacyjna, 
bieg przez płotki, rzut oszczepem 
młodzieżowym do celu, trójskok 
w strefach czy bieg sztafetowy, 

połączonych z quizem wiedzy 
o sporcie. Aleksandra Twardy, 
nauczycielka z gminnej szkoły 
przygotowuje sportowców do 
udziału w olimpiadzie. Gmina 
Kotla i Szkoła Podstawową im. 
K. Makuszyńskiego w Kotli 
podpisały umowę współpracy 
z organizatorem projektu Funda-
cją „Europejski Fundusz Rozwoju 
Wsi Polskiej”. Partnerem zadania 
jest także Polski Związek Lekkiej 
Atletyki i projekt „Lekkoatletyka 
dla każdego”. Projekt współfi-
nansowany jest z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki.

 �Zdjęcie: UG Kotla 

Rada Gminy Żukowice 
przebiegła bardzo 
spokojnie. Podjęto kilka 
uchwał ważnych do 
lokalnej społeczności. 
Wójt i urzędnicy zostali 
pochwaleni, a ich 
praca doceniona.

Głosowanie nad uchwałami prze-
biegło bardzo szybko, nikt nie 
miał wątpliwości, co do słuszności 
uchwał. Wszystkie dokumenty 
zanim trafiły pod obrady prze-
dyskutowano podczas spotkań 
na komisjach. Uchwały podjęto 
jednogłośnie. Radni zdecydowali 
między innymi o zbyciu działki, 
na której kilka lat temu Starostwo 
Powiatowe w Głogowie planowało 
wybudować dom dziecka. Z uwagi 
na odstąpienie od tego zamiaru, 
gmina odzyskała grunt, który 
postanowiła zbyć. Radni podjęli 
także uchwałę w sprawie rodzaju, 

warunków i sposobu przyznawania 
pomocy zdrowotnej nauczycielom. 
Obecni na sali z wielką uwagą 
wysłuchali informacji wójta dot. 
działań między sesjami. Jeden 
z radnych zapytał o wyniki roz-
mów jakie odbyły się w świetlicy 
w m. Słone a dot. budowy nowego 
szybu. 
Przewodnicząca rady poinformo-
wała o piśmie, które mieszkańcy 
m. Słone i Kamiona dostarczyli 
do wójta i rady. Z uwagi na to, że 
pismo dotarło w dniu sesji, nie 
wszyscy radni mogli zapoznać 

się z jego treścią. Radni pochylą 
się nad tematem na posiedzeniach 
komisji. Na zakończenie sesji Ka-
tarzyna Kraus, dyrektorka szkoły 
podstawowej w Brzegu Głogow-
skim skierowała wiele ciepłych 
słów pod adresem wójta, radnych 
i urzędników. Dziękowała za re-
mont i termomodernizację szkoły.
-Dokonaliście cudów. Jestem 
wdzięczna za okazaną życzliwość 
radnym, wójtowi, Pani Kasi. 
Dziękuję za remont i termomo-
dernizację placówki – powiedziała 
dyrektorka. 

Olimpiada sportowa
z gwiazdami

W Kotli trenują przed spartakiadą
Radni jednogłośnie podjęli kilka uchwał 

Sportowa rywalizacja i zabawa

Hubertus w Jakubowie

r e k l a m a

Sesja Gminy Żukowice
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Starsze pokolenie zapomniało 
o tych czasach, a młodzi nie mogą 
w nie uwierzyć i często śmieją się, 
że ubarwiamy przeszłość. A jednak 
to była nasza rzeczywistość. Wspo-
minając te czasy sami dziwimy się, 
że w takich warunkach zostaliśmy 
bardzo dobrze przygotowani do 
dalszej edukacji. Jak się później 
okazało otrzymaliśmy solidne 
podstawy i mogliśmy stanąć w jed-
nym szeregu z „mieszczuchami”. 
W tamtych czasach dzieci ze wsi 
były gorzej traktowane, wchodziły 
w nowe środowisko z kompleksami 
mniejszości. Powody były różne. 
Na wieś wysyłano najczęściej na-
uczycieli gorzej przygotowanych 
do wykonywania zawodu, do 
dyspozycji dawano im podstawo-
wy sprzęt, często wyposażenie 
kończyło się na przyborach do geo-
metrii. W związku z tym uczniowie 
otrzymywali wiedzę na niskim 
poziomie, która automatycznie 
zamykała im drogę do wyższych 
szkół. Rodziny wiejskie były 
zazwyczaj wielodzietne. Rodzice 
pracowali na roli bądź w PGR-ach 
i ich dochody były znacznie niższe 
niż tych pracujących w fabrykach. 
Życie miejskie było na wyższym 
poziomie co już na starcie dawało 
dzieciom większe szanse. Dla 

nas ze wsi ogólnie przyjęte było 
określenie „wieśniak”, które do 
dziś ma negatywny wydźwięk.
Ale do wiejskich szkół trafiali 
również ludzie z pasją niesienia 
„kaganka oświaty”, którzy świa-
domie wybierali te ciężkie warunki 
i za cel stawiali sobie zatarcie 
różnic między miastem a wsią. 
Mogę się cieszyć tym, że trafiłam 
pod skrzydła takich właśnie peda-
gogów. Moja szkoła znajdowała 
się w starym przedwojennym bu-
dynku, było w niej zaledwie kilka 
pomieszczeń, z których trzy były 
klasami. Krobielewo to miejsco-
wość położona nad Wartą, w której 
kończył świat, bo tu kończyła się 
droga. Kiedyś był most przez rzekę, 
niestety  zburzony w czasie wojny 
i nie odbudowany do dziś. Uczy-
liśmy się na zmiany. Klasy były 
łączone. Tego pojęcia nie mogą 
dziś zrozumieć dzieci, twierdzą, 
że to naciągane bo niemożliwe. 
A jednak w jednym pomieszczeniu, 
w jednym czasie miały zajęcia 
dwie klasy. Nauczyciel musiał być 
mistrzem by w takich warunkach 
utrzymać dyscyplinę, zrealizować 
program i nauczyć dzieciaki cze-
gokolwiek. Dziś zupełnie nie mogę 
sobie przypomnieć jak wyglądały 
zajęcia fizyczne, bo w szkole nie 

było sali gimnastycznej. Po dwóch 
latach mojej nauki oddano nowy 
budynek wzniesiony w większo-
ści w czynie społecznym przez 
naszych rodziców. W starej szkole 
pozostali najstarsi uczniowie, 
a w jednej z klas urządzono salę 
gimnastyczną z dwoma matera-
cami, ławeczką do ćwiczeń i tzw. 
kozłem. Oczywiście najwięcej 
uciechy było przy skokach przez 
kozła.
W szkole były ustalone pewne 
zwyczaje. W poniedziałki apel 
przed budynkiem jeśli pozwalała 
na to pogoda lub w długim koryta-
rzu nowej szkoły. Klasy ustawiały 
się w dwuszeregu, dyżurny dawał 
komendę „baczność, kolejno odlicz” 
i marszowym krokiem podchodził 
do dyrektora zdając mu raport. Na 
takich apelach poruszano wszystkie 
sprawy ważne dla społeczności 
uczniowskiej. Wyglądało to grote-
skowo, ale takie były to czasy. Każdy 
uczeń przez tydzień pełnił funkcję 
dyżurnego. Jego obowiązkiem było 
zaopatrzenie w kredę, wycieranie 
tablicy, podlewanie kwiatów, i co 
najśmieszniejsze sprawdzanie 
przed wejściem czystości białych 
kołnierzyków i tarcz na rękawach. 
Oczywiście granatowe non-iro-
nowe mundurki i tarcze szkolne 

były ogólnie znienawidzone. Każdy 
kombinował jakby pozbyć się tarczy. 
Jedni przypinali ją agrafką, inni 
przyszywali na zatrzaski. W czasach, 
gdy wodę przynosiło się z jedynej 
pompy we wsi, a kąpiel była raz 
w tygodniu, zazwyczaj w sobo-
tę - biały kołnierzyk pozostawał 
w sferze marzeń każdego dzieciaka. 
Odpinaliśmy je i praliśmy każdego 
dnia, by rano nie załapać czerwonej 
kreski w dzienniku. 
Dziś wspominam te czasy z uśmie-
chem na twarzy. Warunki do nauki 
mieliśmy fatalne, ale nasi nauczy-
ciele dali nam solidną podstawę, 
sama jestem tego dowodem. Szkołę 

średnią kończyłam po kilkunastu 
latach z wielkimi obawami, że nie 
dam rady. Okazało się, że miałam 
więcej wiadomości niż młodzi, 
którzy uczyli się ze mną tuż po pod-
stawówce. Ogólniak ukończyłam 
z wyróżnieniem. Kolejnym etapem  
były studia. Dziś podróżując po 
świecie sięgam do wiadomości 
wyniesionych z tej małej wiejskiej 
szkółki i z rozrzewnieniem wspo-
minam nauczycieli, którzy dali 
mi szansę na takie właśnie życie. 
Latem odwiedziłam swoją dawną 
szkołę, jest w niej sklep i sala so-
łecka. Tylko budynek pozostał ten 
sam. Postanowiłam zorganizować 

spotkanie ludzi, którzy chodzili tu 
do szkoły. Myślałam, że zbierze się 
kilkanaście osób. Zainteresowanie 
przerosło moje najśmielsze ocze-
kiwania, zgłosiło się ok. 100 chęt-
nych, choć nigdzie nie pojawiła się 
jeszcze oficjalna informacja, nawet 
władze samorządowe zaoferowały 
pomoc. Udało mi się dotrzeć do 
nauczycieli, którzy chętnie przyjęli 
zaproszenie. Zjazd ten pozwoli 
nam spotkać kolegów, których 
nie widzieliśmy od zakończenia 
szkoły. Czas szybko mija, ludzie 
odchodzą, więc spotykajmy się 
jak najczęściej.

 �Foto i tekst Grażyna Sroczyńska

Mała wiejska szkółka, osiem klas prowadzonych przez troje nauczycieli. Dzieci z kilku pobliskich wiosek pokonywały codziennie kilka kilometrów, by bez względu na 
pogodę zdążyć przed pierwszym dzwonkiem.

Podróż w przeszłość
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Nadszedł czas na to, byśmy 
promowali głogowian, 
symbolizujących potęgę 

dawnego Głogowa. Oczami wy-
obraźni widzę w naszym mieście 
aleję, w której moglibyśmy z dumą 
prezentować – w postaci pomników 
– wielkich synów ziemi głogow-
skiej. Byłaby to kolejna atrakcja 
turystyczna, ale też ścieżka eduka-
cyjna dla wszystkich, bo naprawdę 
niewielu mieszkańców zdaje sobie 
sprawę, jak wybitne osobistości 
wydała nasza ziemia.
To melodia przyszłości, a dziś 
zacznijmy od Joachima Pasto-
riusa de Hirtenberga, który był 
historykiem władców Rzeczy-
pospolitej, nadwornym sekre-
tarzem króla Jana Kazimierza 
oraz przyjacielem króla Jana III 
Sobieskiego. Był poliglotą – znał 
kilka języków starożytnych i no-
wożytnych. Był również autorem 
podręcznika do historii Polski 
(1641) oraz kilkuset (!) innych 
dzieł z różnych dziedzin, w tym 

m.in. pedagogiki, medycyny, 
prawa, teologii i dyplomacji. 
A z tą ostatnią miał wiele do 
czynienia. Wchodził w skład 
poselstw polskich po wojnach 
ze Szwecją. 
Co ciekawe, jego imię nosi jed-
na z ulic w Gdańsku, natomiast 
w naszym mieście niestety, nie 
ma dziś żadnego śladu przypomi-
nającego jednego z zacniejszych 
głogowian w dziejach zarówno 
Głogowa jak i Śląska. A warto 
dodać, że nieliczni obok niego 
w tak dużym stopniu, zaznaczyli 
się w życiu kulturalnym i nauko-
wym Rzeczypospolitej.
Joachim urodził się w Głogo-

wie w 1611 roku, będąc synem 
ewangelickiego kaznodziei. 
Wydarzenia wojny trzydziesto-
letniej, która z Głogowem obeszła 
się w okrutny sposób, spowo-

dowały, że Pastorius zmuszony 
był opuścić miasto. Rozpoczął 
wówczas wędrówkę po Europie, 
podejmując naukę na uczelniach 
Niemiec, Francji, Niderlandów 
i Anglii. W czasie powstania 
Chmielnickiego (1648); już po 
zmianie wyznania – jako aria-
nin; przybywał na Wołyniu, ale 
wydarzenia konfliktu polsko-
-kozackiego spowodowały, że 
przeniósł się do bezpieczniejsze-
go Gdańska a dalej do Elbląga, 
gdzie połączył pracę profesora 
historii w tamtejszym gimnazjum 
z pracą miejskiego lekarza. Został 
również profesorem w Gimna-
zjum Akademickim w Gdańsku, 

pełniąc tę funkcję przez kolejne 
12 lat. 
W 1675 roku; został kapłanem 
a jako duchowny katolicki otrzy-
mywał coraz liczniejsze godności 
duchowne. Był proboszczem 
kaplicy królewskiej w Gdańsku, 
prepozytorem u św. Wojciecha, 
a od 1678 roku sprawował urząd 
generalnego oficjała oraz wika-
riusza generalnego na Pomorze 
Gdańskie. Wkrótce otrzymał 
godność protonotariusza apostol-
skiego oraz kanonika kapitulnego 
chełmińskiego, warszawskiego 
i wrocławskiego.
Wchodząc w skład poselstwa 
polskiego prowadził rozmowy 
w 1655 roku z królem – Karolem 
Gustawem. Uczestniczył również 
w układach pokojowych w Oliwie 
w 1660 roku, kończących konflikt 
polsko-szwedzki. Protokołował 
je i opracował diariusz obrad 
a materiały te, kilkanaście lat 
później zostały wydane drukiem 
jako „Acta pacis olivensis”. Za 
zasługi na tym polu został zali-
czony w poczet polskiej szlachty 
dziedzicznej. 
Zmarł w 1681 roku i pochowano 
go w katedrze we Fromborku. 
W jego biografii, napisanej 
w 1836 roku przez Józefa Łu-
kaszewicza czytamy o nim: 
„Łagodnego charakteru, ostrożny 
w każdym kroku, w pismach swo-
ich nie szarpał nikogo, owszem 
częstokroć cierpką prawdę owi-
jając, że tak powiem, w bawełnę, 
potrafił zapewnić sobie względy 
trzech monarchów polskich: Wła-
dysława IV, Jana Kazimierza 
i Jana III, tudzież prymasów: 

Leszczyńskiego, Olszewskiego 
i Radziejowskiego”.
Urząd Miejski w Głogowie ogło-
sił na początku października br. 
projekty, które przeszły weryfi-
kację formalną, a złożone zostały 
przez mieszkańców w ramach 
Budżetu Obywatelskiego. Znalazł 
się wśród nich wniosek (nr 6) 
niżej podpisanego, dotyczący 
budowy pomnika tego wybitnego 
głogowianina. Obecnie trwa już 
głosowanie i mam nadzieję, że 
głogowianie; obok jakże ważnych 
inwestycji: budowy parkingów, 
chodników czy placów zabaw; 
poprą również i ten skromny 
pomysł.
Z nieukrywanym zachwytem ale 
i pewną dozą zazdrości oglądam 
małe miasteczka choćby pobli-
skiej Wielkopolski, które są pełne 
wszelkiego rodzaju pomników 
upamiętniających lokalnych 
bohaterów. Głogów miał w ostat-
nich wiekach nieco inną historię 
a jego przynależność państwowa 
zmieniła się dość często. Dopeł-
nieniem tragizmu naszego miasta 
był 1945 rok. Na szczęście nie 
mamy dziś takich dylematów 
jakie mieli przybywający na te 
ziemie Polacy z różnych stron 
Rzeczypospolitej. Jesteśmy jed-
nak na początku drogi, dotyczącej 
wzbudzania tożsamości lokalnej. 
Choć przyznać trzeba, że dużo 
już zrobiono, co pokazują dwie 
ostatnie dekady. Funkcjonuje 
sporo organizacji popularyzu-
jących lokalne dzieje, wychodzi 
szereg publikacji historycznych, 
organizuje się wykłady, prelekcje 
i konferencje, powstał też pomnik 

innego wybitnego głogowianina – 
nauczyciela Mikołaja Kopernika 
– Jana a „zwykli” głogowianie 
zarazili się modą na poznawanie 
dziejów swojego miasta. Jeszcze 
dwadzieścia lat temu wyglądało 
to jednak bardzo skromnie...
Pokazuje to, że wzbudzanie 
tożsamości lokalnej i zaintere-
sowanie mieszkańców lokalnym 
dziedzictwem to jednak długa 
i niełatwa droga. Wierzę jednak, 
że wraz z rozsądnym podejściem 
głogowian uda się zrealizować 
kolejne małe zadanie, które jed-
nak w tym procesie dołoży swoją 
małą cegiełkę.
A wracając do naszego dzisiej-
szego bohatera... Każda osoba 

zainteresowana poparciem wnio-
sku nr 6 – czyli inicjatywy stwo-
rzenia na terenie Starego Miasta 
pomnika Joachima Pastoriusa, 
może oddać swój głos w formie 
elektronicznej na stronie  inter-
netowej: www.obywatel.glogow.
pl  oraz w formie papierowej 
w siedzibach: Urzędu Miejskiego 
w Głogowie, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Głogowie przy ul. 
Jedności Robotniczej, jak i jej 
filiach: nr 2 przy ul. Perseusza 
i nr 3 na Pl. Mieszka I. Warunek 
jest jeden: głosujący musi posia-
dać meldunek na terenie miasta 
Głogowa. A głosowanie trwa do 
27 października br.

 � Dariusz Andrzej Czaja

redakcja@glogowextra.pl

Warto wiedzieć. Pamiętajmy o wybitnych synach ziemi głogowskiej…

Czy Joachim Pastorius doczeka się pomnika?

Rycina z końca XVII wieku 
przedstawiająca Joachima 
Pastoriusa, znajdująca 
się w zbiorach Biblioteki 
Narodowej.

Plan przedstawiający Głogów w czasach dziecięcych 
Joachima Pastoriusa.

Rycina jednego z wydań „Florus Polonicus” – dzieła 
Joachima Pastoriusa dotyczącego historii Polski (za: 
Muzeum Pałacu Króla Jana III Sobieskiego w Wilanowie).

Karta tytułowa jednego z dzieł Joachima Pastoriusa z 1650 
roku.
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39 pseudokibiców 
Zagłębia Lubin zostało 
zatrzymanych przez 
głogowskich policjantów. 
Kary w trybie 
przyspieszonym.

Podczas meczu o mistrzostwo 
I ligi pomiędzy Chrobrym Gło-
gów a Odrą Opole, pseudokibice 
wtargnęli na teren stadionu 
i wbrew żądaniom służb ochrony 
miejsca tego nie opuścili. Wobec 
16 zatrzymanych przez policjan-
tów pseudokibiców sąd orzekł już 
kary w trybie przyspieszonym. 
Otrzymali zakazy wstępu na 
imprezy masowe, kary grzy-
wien w wysokości kilku tysięcy 
złotych. Muszą również pokryć 
koszty sądowe.

- Na pisemny wniosek organiza-
tora, policjanci podjęli czynności 
zmierzające do przywrócenia 
porządku prawnego. Funkcjonariu-
sze zatrzymali 39 pseudokibiców 
Zagłębia Lubin, sympatyków 
drużyny gości – mówi podinsp. 
Bogdan Kaleta, oficer prasowy 
KPP w Głogowie. 
Wobec wszystkich zatrzymanych, 
skierowano w trybie przyspieszo-
nym, wnioski do sądu o ukaranie 
za złamanie przepisu art. 60 ust. 1 
ustawy o bezpieczeństwie imprez 
masowych. 16 pseudokibiców już 
usłyszało w tej sprawie wyrok 
sądowy: dwuletni zakaz wstępu 
na imprezy masowe, karę grzywny 
w wysokości kilku tysięcy złotych 
oraz obowiązek pokrycia kosztów 
sądowych.

Związek Emerytów 
Rencistów i Inwalidów 
zorganizował 
Dzień Seniora.

W tym dniu głogowscy ne-
storzy otrzymali życzenia od 
Posła na Sejm, Prezydenta 
i samorządowców. 
Dzień Seniora to szczególny 
dzień. Jest on okazją do skła-
dania życzeń i podziękowań. 
To święto ludzi starszych, 
którym należy się uznanie 
i szacunek. Głogowscy nesto-
rzy spotkali się w Pasjonacie. 
Serdeczni, uśmiechnięci 
i pełni życia. Wśród gości 

zaproszonych byli: Poseł 
na Sejm RP Wojciech Zu-
bowski, Wiceprezydent 
Miasta Głogowa Bożena 
Kowalczykowska, Starosta 
Powiatu Głogowskiego 
Jarosław Dudkowiak oraz 
Dyrektorka PCPR Krystyna 
Piasecka-Olejniczak. Pod-
czas oficjalnych wystąpień 
każdy z gości zaproszonych 
życzył im przede wszystkim 
zdrowia, realizowania swoich 
zainteresowań i pasji, pogo-
dy ducha i dobrej zabawy 
na balu, który odbędzie się 
w sobotę na Hali Widowisko-
wo-Sportowej.

Noc dla mieszkańców 
Powiatu Głogowskiego 
i strażaków wszystkich 
jednostek była 
bardzo ciężka.

Strażacy kilkadziesiąt razy 
wyjeżdżali  w teren, aby nieść 
pomoc poszkodowanym i usuwać 
zatory na drogach. Ochotnik z OSP 
Ruszowice został przygnieciony 
przez spadające drzewo. 
Orkan Ksawery, który przeszedł 
nad Polską i naszym powiatem spo-
wodował znaczące straty zarówno 
na terenach zabudowanych jak 
i na drogach i w lasach. Strażacy 
zanotowali 80 zgłoszeń. Nie jest 
to jednak pełna lista akcji pro-
wadzonych przez strażaków ze 
wszystkich jednostek Powiatu 
Głogowskiego. Ochotnicy jadąc na 
zgłoszoną akcję lub z niej wracając 
po drodze usuwali powalone drzewa. 

Dlatego też 80 zgłoszeń to liczna 
niepełna. Akcji było znacznie więcej, 
być może dużo ponad 100. 
- Drogi na Kulów, Kotlę, Jerzma-
nową aż do ślimaka były zawalone 
połamanymi drzewami. Strażacy 
po zakończeniu jednej akcji jechali 
na drugą – mówi Paweł Dziadosz 
z głogowskiej straży pożarnej. Mie-
liśmy także zgłoszenia dotyczące 
nadrywających się dachów.
Tej nocy wszyscy mieli pełne 
ręce roboty. Jeden ze strażaków, 
ochotnik z OSP Ruszowice pod-
czas prowadzenia akcji , usuwał 
drzewo zwalone na drogę, został 
przygnieciony innym drzewem 
spadającym obok. Druh trafił do 
szpitala. Lekarze przeprowadzili 
badania i orzekli liczne stłuczenia 
i wiele siniaków. Strażak miał 
szczęście. W takich sytuacjach 
zdajemy sobie sprawę jak ciężka 
i niebezpieczna jest to służba. 

Szpitalny Oddział Ratun-
kowy podczas weekendu 
pęka w szwach. Przychodzą 

pacjenci w różnych stanach zdro-
wia. Nie każdy z nich powinien tu 
trafić. Większość pacjentów po-
winna zasięgnąć porady u swojego 
lekarza rodzinnego lub u lekarza 
pełniącego dyżur w tzw. nocnej 
i świątecznej opiece zdrowotnej. 
W ciągu ostatnich dziewięciu 
miesięcy SOR w Głogowie przyjął 
ponad 20 tys. osób z czego tylko 
25% powinno tam trafić. Ten 
niewielki ułamek ¼ wszystkich 
przyjętych, stanowią pacjenci 
z ciężkimi dolegliwościami, 
którzy po wnikliwej oceni zostali 
hospitalizowani i poddani dalsze-
mu monitorowaniu na szpitalnych 
oddziałach.

-Połowę, stanowią pacjenci, którzy 
nie dostali się do swojego lekarza 
rejonowego, albo po południu przy-
pomniało się im, że skończyły się 
leki. Na SOR przyszli po receptę 
- mówi lekarz Marek Waligóra, 
specjalista chirurg, kierownik 
głogowskiego SOR.
Na oddział ratunkowy zgłaszają 
się też pacjenci z kilkudniowymi 
urazami. Przyszli zrobić tomograf 
komputerowy lub po zwolnienie le-
karskie. Przez kilka dni unikali wi-
zyty u swojego lekarza rodzinnego 
lub specjaliści, przyszli natomiast 
na SOR. Ciekawym zjawiskiem 
jest wymuszanie badań. Ta sytuacja 
obserwowana jest już od dłuższego 
czasu. Pacjenci przychodzą na 
SOR i starają się wymusić badania 
laboratoryjne, których nie mogą 

uzyskać od lekarza rodzinnego. 
-Jest to przykre z uwagi na pa-
cjenta. Ta niedoskonałość systemu 
stawia go w niekomfortowej sy-
tuacji – mówi Edward Schmidt, 
prezes głogowskiego szpitala. – 
Jednak SOR nie jest do tego celu. 
Jak już wspomniałem na oddział 
ratunkowy powinny trafiać ciężkie 
przypadki. Pozostałe do POZ lub 
na nocną i świąteczną pomoc 
wieczorową.
Prezes szpitala zachęca pacjentów, 
do zapoznania się z informatorem, 
który został opracowany na pod-
stawie umowy z Narodowym Fun-
duszem Zdrowia i obowiązujących 
przepisów prawa. Zgodnie z nim 
na SOR powinni trafiać pacjenci 
między innymi z: utratą przytom-
ności, zaburzeniami świadomości, 

drgawkami, nagłym ostrym bólem 
w klatce piersiowej zaburzeniami 
rytmu serca, nasileniem duszności, 
nagłym ostrym bólem brzucha, 

uporczywymi wymiotami zwłasz-
cza z domieszką krwi, gwałtownie 
postępującym porodem, rozległymi 
oparzeniami, udarem cieplnym, 

wyziębieniem organizmu, agresją 
spowodowaną choroba psychicz-
ną, rozległymi ranami będącymi 
efektem urazu. 

Duże straty po wichurze
Pełna radości jesień życia

Chuligani z Lubina na meczu Chrobrego

Strażak przygnieciony
przez spadające drzewo Dzień Seniora

w Głogowie 
Pseudokibice przed sądem

Na SOR nie idziemy po receptę, czy leki na przeziębienie, od tego jest przychodnia. SOR jest dla ciężkich lub nagłych przypadków!

Ważne zasady – tam ratują życie
Oddział ratunkowy nie zastępuje POZ oraz nocnej i świątecznej opieki medycznej. Na SOR w żadnym razie nie powinni trafiać pacjenci z grypą, 
czy katarem, albo w sytuacji, kiedy skończyły nam się leki. Przepisy wyraźnie regulują, kto i gdzie powinien trafić w przypadku choroby.
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Na głogowskiej wyższej 
uczelni zainaugurowano 
14 już rok akademicki. 
Uczelnia w nowy rok 
wchodzi z dużym 
rozmachem. Powstał 
nowy kierunek, który 
cieszy się dużym 
zainteresowaniem. 
Inżynier Paweł Wolski 
został laureatem nagrody 
„Dyplom Roku 2017”.

W PWSZ w Głogowie zain-
augurowano rok akademicki 
2017/2018. Z tej okazji mury 
głogowskiej uczelni odwie-
dzili Posłanka na Sejm RP 
Ewa Drozd, Poseł na Sejm RP 
Wojciech Zubowski, Dyrektor 
Wydziału Edukacji i Nauki 
Urzędu Marszałkowskiego we 
Wrocławiu Jerzy Więcławski, 
Starosta Głogowski Jarosław 
Dudkowiak, Wiceprezydent 
Głogowa Bożena Kowalczy-
kowska, a także rektorzy 
zaprzyjaźnionych uczelni, 
przedstawiciele instytucji, 
firm, służb mundurowych, 
jednostek samorządowych 
i organizacji oraz dyrektorzy 
szkół.
Uroczystość rozpoczęła dr 
Katarzyna Rusak, Rektor PWSZ 
w Głogowie, która zapewniła, 

że uczelnia dobrze się rozwija 
i przybywa studentów. Dzięki 
pozyskanym środkom studen-
ci będą mogli odbyć płatne 
praktyki.
-Pomimo spadku ogólnej liczby 
maturzystów w regionie, drugi 
rok z rzędu odnotowujemy 
zdecydowany wzrost liczby 
przyjętych studentów – 
mówiła podczas uroczystej 
inauguracji JM Rektor PWSZ 
w Głogowie dr Katarzyna Ru-
sak.- Na pierwszym roku stu-
diów będziemy kształcić nieco 
ponad 300 osób. Z ogromnym 
napięciem obserwowaliśmy 
przebieg rekrutacji na naszym 
najnowszym kierunku – na pie-
lęgniarstwie. Jego utworzenie 
okazało się dobrą decyzją. 
Studia na tym kierunku roz-
poczyna ponad czterdzieści 
przyszłych pielęgniarek i pie-
lęgniarzy- powiedziała rektor 
uczelni. 
Wiceprezes Zarządu Głogow-
skiego Szpitala Powiatowego 
Marek Bestrzyński wyraził 
zadowolenie z uruchomienia 
kierunku pielęgniarstwo. 
Powiedział, iż pielęgniarki 
i pielęgniarze będą mogli od-
bywać praktyki w głogowskim 
szpitalu.

 � (red)

W świetlicy wiejskiej w m. Słone 
odbyło się spotkanie mieszkań-
ców wioski z przedstawicielami 
KGHM. Wiodącym tematem 
była budowa nowego szybu, który 
KGHM chce postawić nieopodal 
miejscowości Słone i Kamiona. 
Przedstawiciele spółki odpowia-
dali na pytania, które mieszkańcy 
wioski skierowali do KGHM. 
Dotyczyły one między innymi 
możliwości zatrudnienia w spół-
ce, preferencji dla lokalnych firm 
oraz wykupu gruntów rolnych. 
Wyjaśnienia na pierwsze dwa 

punkty mieszkańcy przyjęli ze 
spokojem. Natomiast uzasadnienie 
pracownika KGHM dotyczące 
wykupu gruntów było dla nich 
nie do przyjęcia.
-Nie mamy podstaw prawnych do 
tego, aby wykupić grunty rolne 
– mówiła pracownica KGHM.- 
Będziemy prowadzić rozmowy 
dotyczące wykupu, tylko z właści-
cielami nieruchomości położonych 
w bezpośrednim sąsiedztwie 
szybu. 
Mieszkańcy pytali: kto zechce od 
nas kupić domy i grunty, gdy będzie 
tutaj szyb? Nasze majątki stracą na 
wartości. Jak chcecie zrekompen-
sować utracone wartości –pytali.
Pracownica KGHM powiedziała, 
że aby zrekompensować utracone 
wartości to należy je wykazać. 

Tych kilka słów w sposób diame-
tralny odwróciło bieg zdarzeń. 
Obecni na spotkaniu poczuli się 
urażeni sposobem w jaki spółka 
prowadzi z nimi rozmowy. Uwa-
żają, bowiem, że samo sąsiedztwo 
z KGHM źle wpływa na środowi-
sko i ich życie, i że niczego nie będą 
udowadniać.
- Nie traktujecie nas poważnie. 
Uważamy sprawę za zakończoną 
– powiedział jeden z mieszkańców, 
wstał i wyszedł. Uważamy, że 
KGHM powinien wykupić od 
nas wszystkie nieruchomości 

i wówczas postawić szyb. Jeżeli 
ktoś zechce zostać i mieszkać 
przy szybie to jego wola. Ja chcę 
wyjechać z dziećmi.
Wszyscy są bardzo zaskoczeni so-
lidarnością mieszkańców m. Słone. 
Nikt się nie spodziewał, że spotkanie 
zakończy się w tak krótkim czasie. 
Przedstawiciele KGHM nie zdążyli 
odpowiedzieć na wszystkie wcze-
śniejsze zapytania. 
-Nikt się nie spodziewał takiego 
zakończenia spotkania – mówi Be-
ata Stachak, Przewodnicząca Rady 
Gminy Żukowice. – Na zadane 
pytania, od KGHM otrzymujemy 
rozmydlone informacje, nie ma 
żadnych konkretów. Niektóre 
propozycje KGHM są bardziej 
lub mniej nierealne. W czwartek 
na sesji poruszymy ten temat 

i zastanowimy się nad dalszym 
naszym działaniem. Na pewno nie 
przystąpimy do realizacji wniosku 
KGHM dot. budowy szybu bez zgo-
dy mieszkańców. Warunkiem na to, 
aby ten szyb powstał jest ich zgoda. 
Na dzień dzisiejszy, po zachowaniu 
na spotkaniu, mogę uznać, że takiej 
zgody nie ma. My radni nic nie 
zrobimy wbrew mieszkańcom. 
Taką zasadą kierujemy się w na-
szej gminie. Cieszę się, że radni 
przyszli na dzisiejsze spotkanie. 
Widzieli emocje mieszkańców 
m. Słone i wysłuchali stanowiska 

KGHM. 
Zgodnie z informacja KGHM szyb 
w miejscowości Słone planowany 
jest w ramach postępu prac projektu 
Głogów Głęboki – Przemysłowy. 
Będzie to szyb wdechowy i zjazdo-
wo-materiałowy. Wtłaczane nim 
będzie ok. 40 tys. m3/min świeżego 
powietrza w celu przewietrzenia 
wyrobisk górniczych, będą nim 
zjeżdżać ludzie do pracy na dole 
kopalni – ok. 1,5 tys. osób/dobę, 
będą opuszczane też materiały 
eksploatacyjne. Inwestycja będzie 
finansowana ze środków KGHM 
Polska Miedź S.A. Szyb miałby 
zająć powierzchnię około 20 – 30 
hektarów. W ramach tej inwesty-
cji KGHM planuje rekultywację 
terenu po odkrywce piasku. Zapla-
nowano nasadzenia, przywrócony 

zostanie stan pierwotny sprzed 
prac budowlanych. Poziom hałasu 
w odległości 300-400m od szybu 
nie przekroczy dopuszczalnych 
norm, plac szybowy będzie skomu-
nikowany bezpośrednio z drogą nr 
12 z ominięciem dróg lokalnych. 
KGHM wybuduje drogę dojazdową 
tylko do szybu. W przypadku tego 
typu inwestycji KGHM zwycza-
jowo podpisuje porozumienie 
z władzami gminy w sprawie 
rekompensaty kosztów, które mogą 
się pojawić po stronie gminy, czy 
w sprawie rekompensaty potencjal-

nej uciążliwości dla gminy z tego 
tytułu. Jak dodaje KGHM posa-
dowienie szybu na terenie Gminy 
wiąże się z wpływami z podatków 
(podatek od nieruchomości, opłata 
eksploatacyjna) – około pół miliona 
złotych w trakcie budowy i miliona 
złotych rocznie po uruchomieniu, 
dodatkowymi miejscami pracy 
i możliwości inwestycyjnymi dla 
lokalnego biznesu. Spółka nie 
wyklucza również propozycji dla 
firm z terenu na zatrudnienie przy 
budowie szybu. Kwestia uzgodnień 
z lokalną społecznością. Termin 
rozpoczęcia inwestycji uzależniony 
jest od zmian Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy i Studium. Czas wykonania 
takiej inwestycji wynosi od 8 do 
10 lat.

Inauguracja roku akademickiego w PWSZ

Nowy
kierunek
na uczelni

Brak porozumienia w sprawie budowy nowego szybu

Mieszkańcy nie chcą szybu?
Mieszkańcy m. Słone wyszli ze spotkania z przedstawicielami KGHM. 
Oburzeni mówili: nie jesteśmy idiotami, traktujcie nas poważnie, nie 
będziemy słuchać głupot, chcecie nas oszukać! Stawiają twarde warunki. 
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horoskop
Baran 21.03-20.04
Jesienna plucha sprzyja 
zachorowaniom. Jeśli nie 
chcesz mieć problemów 
zdrowotnych to zadbaj już 
teraz o siebie. Odpocznij tro-
chę i nie zapomnij o dawce 
witamin, które wzmocnią 
Twoją odporność.

Byk 21.04-21.05
Jesienny wiatr przyniesie Ci 
chęci na zmiany. Będziesz 
chciał zmienić coś w swoim 
uporządkowanym, poukłada-
nym życiu. Jeśli ktoś zapropo-
nuję Ci weekendowy wypad 
poza miasto, nie odmawiaj. 
Odpoczniesz. 

Bliżnięta 22.05-20.06
W pracy nie wdawaj się w dłu-
gie dyskusje. Jeśli zaś będziesz 
uczestnikiem konfliktów 
powiedz jasno i wyraźnie co 
Ci leży na sercu. Osoba, której 
to będzie dotyczyło zastanowi 
się dwa razy i zmieni swoje 
postępowanie. Nie odmawiaj 
pomocy i nie zaprzeczaj wła-
snym słowom. 

Rak 21.06-22.07
Powrócą sprawy z przeszłości 
na których Ci kiedyś zależało. 
Ucieszysz się z takiego obrotu 
sprawy i na pewno poprawi 
Ci to humor. Kusić Cię będą 
nowe znajomości i spotkania. 
W miłości uważaj, bo łatwo 
będzie zawrócić ci w głowie.

Lew 23.07-22.08
W pracy spokój, cisza ale nie 
odrzucaj propozycji szkoleń. 
Warto nabyć nową wiedzę, 
poznać nowych ciekawych 
ludzi. W domu trochę więcej 
zamieszania. Czeka Cię ważna 
narada lub wizyta.

Panna 23.08-22.09
W pracy niespokojny czas 
ryzykowanych decyzji. Zasta-
nów się czy warto je powziąć, 
czy nie opóźnią one realizację 
wcześniej podjętych działań. 
W weekend zamiast zmuszać 
się do wizyt czy wyjazdów  
wykorzystaj na odpoczynek. 

Waga 23.09-23.10
Sprawy zawodowe wysuną 
się na pierwszy plan.  Będą 
czekały na Ciebie zadania 
wymagające wiedzy i do-
świadczenia. Jeśli wykażesz 
się delikatnością w negocja-
cjach możesz zawrzeć bardzo 
korzystne umowy. Nawet jeśli 
nie będą one na papierku, ich 
efekty przejdą 

Skorpion 24.10-21.11
W pracy nerwowo, niespokoj-
nie. Zapragniesz odpocząć od 
szefa, rywalizacji i zawodo-
wych stresów.
Mimo wszystko jeśli będziesz 
trwał na swoim stanowisku 
zostaniesz doceniony. 

Strzelec 22.11-21.12
Choć pieniędzy Ci nie brakuję, 
to nie zaszkodzi wykazać się 
odrobiną rozwagi i chęcią 
zaoszczędzenia.
Będziesz miał plany wobec 
bliskiej Ci osoby. Nie zdra-
dzaj ich nikomu, bo mogą 
się pokrzyżować. Zamiast 
spokojnego, romantycznego 
spotkania może wyjść huczna 
impreza. 

Koziorożec 22.12-19.01
Nie pozwól sobie teraz na 
lenistwo, możliwe dodatko-
we obowiązki zawodowe, 
które przyniosą ci pieniądze 
i uznanie. Jeśli szukasz pra-
cy, czas zabrać się za swoje 
sprawy. Sprzyja ci szczęście 
w kontaktach. 

Wodnik 20.01-18.02
Powiodą się teraz sprawy, które 
wymagają drobiazgowych obli-
czeń i szczegółowych planów. 
Twoja pracowitość zostanie do-
ceniona, nagrodzona podwyżką 
czy innym bonusem. 

Ryby 19.02-20.03
Jeszcze bardziej niż zwykle 
dociekliwy i spostrzegawczy. 
Pamiętaj też, że należy do-
trzymywać słowa i danych 
obietnic. Pracownicy lub szef 
przypomną sobie o obietni-
cach, jakie im kiedyś złożyłeś. 
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obok
szczotki
i ciepłej
wody

towarzy-
szył
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zadanie udostępnił serwis krzyżówkowy szarada.net

krzyżówka

Do 27 października trwa 
głosowanie na zadania 
w ramach Budżetu 
Obywatelskiego. Komisja 
konkursowa wybrała 
29 wniosków. Każdy 
mieszkaniec miasta 
może zagłosować tylko 
jeden raz na wybrany 
przez siebie wniosek. 

W ramach Budżetu Obywa-
telskiego od wielu już lat 
realizowane są różne zadania. 
W tym roku komisja konkurso-
wa z kilkudziesięciu wniosków 
złożonych przez mieszkańców 
miasta, wybrała 29, które doty-
czą między innymi oświetlenia, 
zagospodarowania terenu, 
budowy pomnika i wiat przy-
stankowych, remontów dróg 
i chodników. Ankieta dostępna 
jest na stronie internetowe 
GMG. Głosować można w for-
mie papierowej, poprzez zło-
żenie dokumentu w Urzędzie 

Miejskim, Miejskiej Bibliotece 
Publicznej w Głogowie ul. Jed-
ności Robotniczej 15, MBP Filia 
Nr 2 ul. Perseusza 13 oraz MBP 
Filia Nr 3 Plac Mieszka I Nr 11.
Towarzystwo Ziemi Głogow-
skiej zachęca, aby zagłosować 
na budowę pomnika Joachima 
Pastoriusa.
-W tegorocznym Budżecie Oby-

watelskim znalazł się wniosek 
nr 6, dotyczący upamiętnienia 
jednego z zacniejszych Gło-
gowian w dziejach miasta, 
Joachima Pastoriusa de Hirten-
berga- mówi Dariusz Czaja, Wi-
ceprezes TZG. - Przedmiotem 
zadania jest wykonanie pomni-
ka tego XVII-w. głogowianina, 
który byłby zamontowany na 

terenie Starego Miasta. Pomnik 
mógłby stać się zalążkiem alei 
rzeźb dawnych, wybitnych 
Głogowian i stać się ciekawą 
atrakcją turystyczną miasta 
oraz ścieżką edukacyjną dla 
wszystkich Głogowian.
- Głównymi celami zadania 
są: utrwalenie tożsamości 
lokalnej, promocja Głogowa, 
uświadamianie mieszkańcom, 
jak wybitne postaci w dziejach 
Polski i Europy pochodziły 
z Głogowa – mówi Dariusz 
Czaja. - Aby oddać swój głos, 
wystarczy zaledwie kilkana-
ście sekund. Należy wpisać 
imię i nazwisko oraz PESEL 
na stronie Urzędu Miejskiego 
w Głogowie w tym miejscu – 
zachęca Wiceprezes TZG. 
Joachim Pastorius to nadworny 
historyk kilku królów Rze-
czypospolitej jego sylwetkę 
przybliżamy na stronie 9, gdzie 
regularnie piszemy o historii 
Głogowa.

TZG prosi o poparcie 
Rozpoczynamy głosowanie na zadania obywatelskie


